

petitioner is free to return to Bafilo and will not be molested.

736th meeting,  
31 July 1956.

**1643 (XVIII). Petition from the Association of Parents of Pupils at the Free Schools of Kodjoviakopé (T/PET.7/510)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Association of Parents of Pupils at the Free Schools of Kodjoviakopé concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,<sup>156</sup>

*Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The Administration annually makes large lump-sum grants to the religious missions for the payment of teachers and the upkeep of schools;

(b) The budgets of the *circonscriptions* and municipalities are at present too small to permit financial assistance to the mission schools.

736th meeting,  
31 July 1956.

**1644 (XVIII). Petition from Mr. André Tougnon (T/PET.7/512)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. André Tougnon concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,<sup>157</sup>

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that although the Labour Code became applicable throughout the Territory after its promulgation in January 1953, the petitioner was dismissed in 1952 and the application of the code is not retroactive.

736th meeting,  
31 July 1956.

**1645 (XVIII). Petition from the Regional Chairman of the Unité togolaise, Branch of Tsévié (T/PET.7/513)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Regional Chairman of the Unité togolaise, local branch of Tsévié, concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,<sup>158</sup>

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that Mr. Abalo had been taken to the police station for verification of identity and then released.

736th meeting,  
31 July 1956.

<sup>156</sup> See T/PET.7/510, T/OBS.7/40, T/L.703.

<sup>157</sup> See T/PET.7/512, T/OBS.7/41, T/L.705.

<sup>158</sup> See T/PET.7/513, T/OBS.7/40, T/L.701.

ment que le pétitionnaire est libre de rentrer à Bafilo sans être inquiété.

736ème séance,  
31 juillet 1956.

**1643 (XVIII). Pétition de l'Association des parents d'élèves des écoles libres de Kodjoviakopé (T/PET.7/510)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de l'Association des parents d'élèves des écoles libres de Kodjoviakopé, concernant le Togo sous administration française<sup>156</sup>,

*Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) L'Administration accorde chaque année aux missions religieuses des subventions globales importantes destinées à la rétribution des maîtres et à l'entretien des écoles;

b) Les budgets des circonscriptions et municipalités sont actuellement trop pauvres pour aider financièrement les écoles missionnaires.

736ème séance,  
31 juillet 1956.

**1644. (XVIII). Pétition de M. André Tougnon (T/PET.7/512)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. André Tougnon, concernant le Togo sous administration française<sup>157</sup>,

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que le Code du travail est entré en vigueur sur l'ensemble du Territoire après sa promulgation, en janvier 1953, mais que l'intéressé a été licencié en 1952 et que le Code n'est pas d'application rétroactive.

736ème séance,  
31 juillet 1956.

**1645 (XVIII). Pétition du Président régional de la section de Tsévié de l'Unité togolaise (T/PET.7/513)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné,* en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du Président régional de la section de Tsévié de l'Unité togolaise, concernant le Togo sous administration française<sup>158</sup>,

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que M. Abalo a été conduit au commissariat de police pour vérification d'identité et relâché aussitôt après.

736ème séance,  
31 juillet 1956.

<sup>156</sup> Voir T/PET.7/510, T/OBS.7/40, T/L.703.

<sup>157</sup> Voir T/PET.7/512, T/OBS.7/41, T/L.705.

<sup>158</sup> Voir T/PET.7/513, T/OBS.7/40, T/L.701.